
Godina

XXIV.

Lugari članovi hrvatsko-slavonskoga šumarskoga 
društva dobivaju „Vjestnik" badava. — Članarina 

iznaša 2 K na godinu. Upisnina 1 K.

Prilog 
br. 9. i 10.

Šum. lista 
1918.

Izvješće o XL. glavnoj skupštini hrv.-slav. 
šumarskog društva.

Dne 26. rujna o. g. održana je u Zagrebu XL. glavna 
skupština hrv.-slav. šumarskog društva u društvenim pro
storijama šumarskog doma, koje su kratko vrijeme pred 
glavnom skupštinom ispražnjene od bolnice Crvenog križa, 
koja je u tim prostorijama bila pune tri i pol godine.

Običajni prijateljski sastanak u predvečerje same skup
štine održan je u rezerviranim prostorijama „Varoške piv
nice“ u Gajevoj ulici, a bio je vanredno dobro posječen, te 
je u neprisiljenom prijateljskom razgovoru potrajao do 11 sati, 
u koje doba se javni lokali u Zagrebu zatvaraju. Među 
učesnicima na sastanku bio je i predsjednik društva presvj. 
gosp. grof Marko Pejačević Virovitički i prvi društveni pot
predsjednik velem. gosp. Marino de Bona.

Glavnoj skupštini su uz društvenog predsjednika prisu
stvovali slijedeći članovi: Alković Josip, Althaler Franjo,
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Bauer Vjekoslav, Benaković Josip, Benzon Ivo (Split), Bona 
de Marino, Budiselić Mijo, Cesarić Gjuro, Čsikoš vitez 
Stjepan, Čeović Ivan, Čmelik Vilim, Dojković Vilim, Dremil 
Oskar, Duduković Milan, Erny Rudolf, Ferenčić Stjepan, 
Fischer Makso, Frkić Stjepan, Gröger Franjo, Gjureković 
Milan, Hajek Bogoslav, Heckner Josip, Jakopec Josip, Jasić 
Dušan, Jerbić Ivan, Kern Ante, Kolibaš Rudolf, Kopf Stjepan, 
Koprić Andrija, Kosović Bogoslav, Kraynjak Ivan, Lach Gu
stav, Lajer pl. Šandor, Lasman Dragutin, Lazić Jovo, dr. 
Levaković Antun, Leustek Albin, Majer Mirko, Majnarić Josip, 
Maksić Ratislav, Markić Mihovil, Medaković Mirko, Metlaš 
Jovo, dr. Nenadić Gjuro, Ogrizović Gedeon, Peičić pl. Viktor, 
dr. Petračić Andrija, Perušić Andrija, Pichler Milan, Pleša 
Nikola, Pleško Bartol, Polaček Dragutin, Prpić Petar, Renner 
Antun, Ress-Koritić Antun, Rukavina pl. Rude, Slapničar 
Eduard, Szentgyörgyi Ljudevit, Stivičević Nikola, Schmidinger 
Rikard, Štefović Josip, Šuštić Josip, Ullreich Gyula, Vac Gašo, 
Vidale Jaromir, Zajc pl. Carmelo.

Društveni predsjednik otvorio je skupštinu u 9 sati, te 
je pozdravio skupštinare slijedećim govorom:

Slavna skupštino!

Pozdravljajući vas gospodo, čast mi je, obzirom na to, 
što se je sabrao dovoljan broj članova, otvoriti današnju' 
po redu XL. redovitu glavnu skupštinu hrv.-slav. šumarskog 
društva.

Čast mi je izvjestiti, da su slijedeća sprijateljena društva 
izaslala na ovu skupštinu svoje izaslanike, odnosno, jer to 
radi vanrednih poteškoća putovanja u sadanje ratno vrijeme 
nijesu mogla učiniti, umolila su njeke naše članove, da ih 
zastupaju.

Ta društva su slijedeća:
Hrvatsko zemaljsko društvo gospodarskih i šumarskih 

činovnika u Osijeku zastupaju gg. Vilim Dojković, kr. zem. 
šumarski nadzornik u m. i Franjo Gröger, vlastelinski šu
marski savjetnik; nadalje Galičko šumarsko društvo zastupa 
g. Ante Kern, kr. zem. šum. nadzornik; zatim Kranjsko- 
primorsko šumarsko društvo zastupa g. Marino de Bona, kr. 
odsječni savjetnik; Ugarsko zemaljsko šumarsko društvo za-
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stupa g, Gyula Ullreich, kr. šumarski nadsavjetnik, te Hr
vatsko društvo za gojenje lova i ribarstva zastupa g. Car
melo pl. Zajc, kr. šumar, savjetnik.

Obzirom na teške ratne prilike i s time skopčane iz
vanredne poteškoće konačenja i obskrbe u manjim mjestima, 
održaje se i ova skupština prema zaključku društvenog od
bora u glavnom gradu Zagrebu, te podjedno nije s tih raz
loga niti ove godine određen nikakav poučni izlet.

O djelovanju društva u minuloj godini izvjestit će skup
štinu pobliže g. tajnik, a meni je samo naglasiti to, da se 
je obzirom na ratne prilike društveni rad kretao u uskom 
okviru vođenja redovitih tekućih posala.

Kao radostan dogođaj spominjem, da je sabor kralje
vina Hrvatske, Slavonije i Dalmacije u svojoj sjednici na 
17. srpnja t. g. prihvatio zakonsku osnovu o preinaci za
kona od 22. siječnja 1894. o uređenju šumarsko-tehničke 
službe kod političke uprave, kojim će se poboljšati staleški 
odnošaji dotičnog šumarskog osoblja i to time, što je uz 
opće poboljšanje štatusa, sistemizirano također i jedno mjesto 
V.-tog činovnog razreda, te što je stavljen izvan snage 
§. 14. spomenutog zakona, po kojem šumari srednjoškolci 
nisu mogli biti imenovani dalje od X. činovnog razreda.

Poslove perovođe današnje skupštine molim da vodi 
g. Josip Majnarić, kr. žup. šum. nadzornik.

Prelazeći na dnevni red, molim g. tajnika, da prema 
točki 2. toga reda, izvoli pročitati izvješće o djelovanju 
društvenog odbora u minuloj godini.

Društveni tajnik zem. šum. nadzornik Ante Kern izvje
stio je slijedeće:

Slavna skupštino!

Kao prediduće, tako se je radi ratnih prilika i minule 
godine rad društvene uprave ograničio u glavnom na rije- 
šavanje redovitih posala.

Upravljajući odbor održao je svoje sjednice na 5. XII. 
1917., te 17. IV., 27. VII. i 25. IX. t. g., te je od glavnih 
predmeta raspravio slijedeće:

1. Obzirom na neprestano poskupljivanje papira i tro
škova tiska, zaključeno je u sjednici na 5. XII. 1917., da se
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objam „Šumarskog lista", počam od godine 1918. snizi tako, 
da se proračunom ustanovljena za to svota ne bude mo
rala prekoračiti. Stoga se u ovoj godini nije list izdavao 
kao mjesečnik, nego svaki drugi mjesec kao dvobroj.

2. U sjednici na 5. XII. 1917., razdjeljene su potpore 
iz „Köröskenyjeve pripomoćne zaklade“ u ukupnom iznosu 
od 600 kruna, kojim je nadijeljeno 8 udovica bivših druš
tvenih članova.

3. Povodom predloga g. nadšumarnika Dragutina Trö
tzera i o tom donešenog odborskog zaključka od 5. XII. 
1917., podnešena je kr. zemaljskoj vladi, odjelu za bogo
štovlje i nastavu, opširna predstavka, kojom se upozoruje na 
još uvijek neuređeno provizorno stanje zagrebačke šumarske 
akademije, te upozoruje na potrebu definitivnog rješenja 
toga, već 20 godina visećeg pitanja. Podjedno je stavljen i 
konkretni predlog, kako bi se to pitanje imalo rješiti.

4. Zaključkom od 17. IV. 1918. točka III./3. je društveni 
„jubilarni štipendij" za polazak šumarske akademije, podije
ljen kao potpora za godinu 1917./18., do ine raspoložbe 
Zvonimiru Percu, sinu pokojnog nadšumarnika Šandora 
Perca.

5. Prema postojećim ugovorima o iznajmljenju prosto
rija u društvenoj zgradi „Šumarski dom“ za kr. šumarsku 
akademiju u Zagrebu, društvo je prošle godine 1917. pravo
dobno odkazalo te ugovore na godinu dana unapred, a uči
nilo je to zato, da predusretne automatskom produljenju na 
dalnjih pet godina uz dosadanju najamninu.

Nakon raznih dogovora, te konačno i osobne interven
cije društvenog predsjednika, polučen je obzirom na posto
jeće banske naredbe o otpovjedi stanova i povišenja najam
nine sporazum u tom smjeru, da dosadanji ugovor ostaje 
na snazi dotle, dok i odnosne banske naredbe, po kojima 
se najam za iznajmljenje prostorije ne može za to vrijeme 
otkazati, nu najamnina se povisuje do onoga iznosa, koji 
je po tim naredbama maksimalno dopustiv. Podjedno su 
zem. vladi iznajmljene prostorije u II. katu u zapadnom 
krilu, također uz povišenu najamninu. Time je na najam
nini polučena povišica od 3.915 kruna godišnjih.

6. Obzirom na znatno povišenu vrijednost, koju zgrade 
imaju sada naprama prije, te stoga nerazmjerno nisku svotu
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svotu dosadanje osjegurnine proti požaru, osjegurana je za
ključkom odbora od 27, srpnja t. g. toč. IV./2. a. društvena 
zgrada „Šumarski dom“ od dosadanjih 200.000 K. na 
600.000 K. Podjedno je kr. zemaljska vlada, odjel za bo
goštovje i nastavu, koja. plaća osjegurninu za društveni „Šu
marski muzej“, dopisom od 19. kolovoza t. g. broj 51. umo
ljena, da dosadanju osjegurninu, koja glasi samo na iznos 
od 23.000 K., povisi barem na 70.000 kruna.

7. Konačno je u sjednici na 27. srpnja t. g. na predlog 
urednika družtvenog glasila zaključeno, da se obzirom na 
sadanju malu vrijednost novca povise honorari suradnicima 
za 100%.

Nadalje se ivješćuje, da se društveni organ „Šumarski 
list“ štampa u 500 primjeraka, a „Lugarski vijesnik“ u 
1450 primjeraka. Od Šumarskog lista šalje se 36 primjeraka 
u zamjenu, kao službeni primjerci i besplatno, a 39 pri
mjeraka pretplatnicima.

Stanje društvenih članova bilo je na 22. o. mj. slije
deće, I. razreda 239; II. razreda 882, začasnih 8; podupi- 
rajućih 17, te konačno utemeljiteljnih 76. Od tih se je ove 
godine upisalo 6, od kojih četvorica pobudom člana g. Gaše 
Vaca, kr. žup. šum. nadzornika.

Dug na članarini I. razreda iznosi 1740 K, a II. razreda 
126 kruna.

Tečajem minule godine umro je u Budimpešti pokro
vitelj našega društva, preuzvišeni gospodin Dragutin grof 
Kuhen-Hedervary, bivši ban kraljevina Hrvatske, Slavonije i 
Dalmacije i ministar predsjednik, Njegovog Veličanstva pravi 
tajni savjetnik i t. d., te članovi gg. Stjepan Rayman, kr. 
županijski šumarski nadzornik u Varaždinu, Tošo Georgi
jević, nadšumar gradiške imovne općine u Kapeli-Batrini, te 
Koloman Boellein, šumarnik brodske im. općine. Slava im!

Društvena blagajna je u spomenutom razdoblju škon
trirana 5 puta i svaki put nađena u potpunom redu.

Stanje društvene imovine i zaklada je svršetkom god. 
1917. slijedeće:

a) Društvena imovina:
Aktiva ......... 281.273 K 44  fil.
Pasiva (dug brodskoj im. općini) 52.643 K 97  fil.
Čista imovina ...... 217.777 K 21  fil.
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b) Društvena pripomoćna zaklada na spomen .nadšu
mara Vladoje pl. Köröskenyja:

Aktiva 14.622 K 89 fil., a jer pasive ne ima, to taj 
iznos predstavlja podjedno imovinu te zaklade.

c) Literarna zaklada na spomen šumar. nadzornika An
drije Borošića:

Aktiva, koja podjedno predstavlja imovinu te zaklade 
iznosi 5.867 K 56 fil.

Za ratni zajam je upravljajući odbor, prema raspolo
živim društvenim sredstvima, supskribirao za VII. i VIII. zajam 
iznos od 1.000 K., što sa prijašnjim iznosi 4.500 K.

Time sam iscrpio svoje izvješće, te molim slavnu skup
štinu, da ga izvoli sa odobrenjem uzeti do znanja.

Skupština je uzela to izvješće tajnika do znanja.
Pročitano izvješće odbora za ispitanje društvenih računa 

za godinu 1917. uzela je skupština također na znanje, te je 
društvenom odboru podijelila absolutorij.

Nakon toga predložio je predsjednik, da se radi veće 
preglednosti prije predavanja gosp. profesora Dr. Gjure 
Nenadića „O zadaći i ciljevima šumskog gospodarstva po
slije rata" obavi u točki 7. dnevnog reda određeni izbor 
jednog odbornika, te podjedno predlaže za skrutatore gg. 
kr. šum. savjetnika Karmela pl. Zajca i kr. žup. šum. nad
zornika Bartola Pleška.

Skupština je jednoglasno primila taj predlog, te se 
prešlo k izboru.

Nakon obavljenog skrutinija ustanovljeno je, da je pre
dano 54 glasa, od kojih je glasovalo za Josipa Majna
rića 31, Mihovila Markića 9, Bogoslava Kosovića 9, Dr. 
Gjuru Nenadića 1, Vilima Čmelika 1, Gedeona Ogrizovića 1, 
dočim su 2 glasovnice predane prazne.

Prema tomu predano je najviše glasova za kr. žup. šum. 
nadzornika Josipa Majnarića, koji se time smatra izabranim 
odbornikom.

Za vrijeme skrutinija držao je profesor kr. šumarske 
akademije gosp. dr. Gjuro Nenadić predavanje o temi: Za
daća i ciljevi šumskog gospodarstva nakon rata. To je pre
davanje (koje ćemo donijeti u slijedećem dvobroju Šum. 
lista) praćeno osobitim zanimanjem, a nakon predavanja 
predlaže predsjednik, da se predavaču u zapisniku izrazi 
zahvalnost, koji je predlog skupština prihvatila.
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O vrlo zanimivim i instruktivnim temama i izvodima 
predavača povela se je opsežna i živahna debata, kod koje 
su sudjelovali kr. zem. šum. nadzornik u m. Vilim Dojković 
i kr. kot. šumar Albin Leustek.

Nakon toga uzela je skupština u pretres priloženi pro
račun društva za g. 1919., te ga je u cjelosti uzela na 
znanje, izuzam stavke 18. razhoda pod naslovom „prinos 
literarnoj zakladi hrv.-slav. šumarskog društva za god. 1919.", 
koja se snizuje od 2.000 na 1.000 kruna, s razloga, što se 
povodom niže slijedećeg predloga kr. zem. šum. nadzornika 
Bogoslava Kosovića, osjegurava nova stavka pod točkom 
20. pod naslovom „Prinos Matici Hrvatskoj za izdavanje 
šumarskih knjiga“, za pokriće koje u proračunu nebi inače 
bilo sretstava.

Nakon toga javlja član Bogoslav Kosović, da je stu
pio u pregovore s Maticom Hrvatskom glede izdavanja šu
marskih knjiga po Matici, koja ovo izdanje uvjetuje na ko
liko joj se u tu svrhu osjeguraju potrebna sretstva. Obzirom 
na veliku važnost, a i potrebu, da se šumarska znanost u 
našim širjim, a naposeb inteligentnijim krugovima populari
zira, što je u osobitom i iztaknutom interesu koli šumarske 
struke, toli i čitajuće publike, predlaže da se Matičini uvjeti 
prihvate.

Gornjim skupštinskim zaključkom je predlog Bogoslava 
Kosovića u cjelosti prihvaćen uz dodatak, da se u buduće 
i prema potrebi imadu namaknuti u ovu svrhu potrebna 
sretstva.

Nastavno predlogu Bogoslava Kosovića izvjestio je 
društveni tajnik Ante Kern, da se je u označenom smjeru 
Matica također i izravno obratila na društveni odbor, pa se 
s predstojećim zaključkom smatra poziv Matičin riješenim.

Pošto je više spomenuti prinos Matici za ova godinu 
uslijedio na teret literarne zaklade i pošto je međutim pri
godom rasprave došla do izražaja želja, da se Borošićeva 
literarna zaklada succesivnim godišnjim prinosima što prije 
aktivnom stvori, to je skupština jednoglasno prihvatila pred
log člana Gašpara Vaca, da se za ovu godinu proračunom 
sniženi prinos literarnoj zakladi, dobrovoljnim prinosima čla
nova odšteti:

Odzivno tom predlogu sakupiše skupštinari u korist li
terarne društvene zaklade iznos od 616 kruna. Popis daro-
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vatelja s izkazom uplaćenih prinosa prileži u posebnom iz
kazu u Šum. listu.

U odbor za ispitanje društvenih računa i imovine za 
g. 1918. izabrala je skupština na predlog predsjednika jedno
glasno gg. Šandora pl. Lajera i Karmela pl. Zajca.

Ustanovljenje mjesta, u kojem će se obdržavati slije
deća skupština prepušta skupština odboru.

Još je bio na dnevnom redu predlog upravljajućeg od
bora društva, da se kr. zemaljskoj vladi podnese predstavka, 
kojom se umoljava, da poradi na tomu, da se u onom slu
čaju, ako bi došlo do zakona o podavanju imetka, od ta
kovog podavanja isključe krajiške imovne obćine i zemljišne 
zajednice. Nakon što je predlog po g. E. Slapničaru obraz
ložen, stvorila je skupština slijedeći zaključak:

"Skupština Hrv.-slav. šumarskog društva zaključuje jedno
glasno, obratiti se po svom predsjedništvu na visoki sabor 
i na Preuzvišenog gospodina bana obrazloženom predstav
kom, da se kod predstojeće zakonske osnove zajedničkog 
sabora o podavanju jednog dijela imetka, iz te osnove eli
miraju krajiške imovne općine i zemljišne zajednice“.

Pošto je time bio dnevni red iscrpljen, zaključio je 
predsjednik skupštinu s predlogom, da se za ovjerovljenje 
zapisnika izaberu gg. Dragutin Lasman i Karmelo pl. Zajc.

Skupština je taj predlog primila.

Razne vijesti.•
Imenovanja. U području kr. šumarskog ureda na Sušaku pro

maknuti su kr. nadlugarima kr. lugari Mile Balen, Mile Puhar i 
Marko Anić, a imenovani kr. lugarima lug. zamjenici Petar Čuljat, 
Martin Šikić, Ilija Rukavina i Dane Glumičić. — Kod kr. nadšu- 
marskog ureda u Vinkovcima imenovani su kr. lugarima lugarski 
zamjenici Adolf Fischer, Ivan Lahdekić, Aleksa Kalajdžić, Nikola 
Čandjek, Antun Galović i Mafija Cerjak.

III. lugarski i lovopaziteljni tečaj za ratne invalide, Po
četkom svibnja o. g. otvorio je zemalj. odbor za liječenje i naobrazbu 
brv. slav. ratnih invalida III. lugarski i lovopaziteljni tečaj za ratne 
invalide. I u tom tečaju fungirao je kao stručni učitelj poznati naš 
stručnjak g. šumarnik O. pl. Agić, kojemu je brodska imovna 
općina u tu svrhu najpripravnije podijelila nužni dopust.


